
Medi ambient 

Les obres de la planta de biomassa de Cassà comença ran aquest 
any, un cop enllestits tots els tràmits  
Serà d'estella forestal i generarà l'energia equivalent al consum de 10.000 persones 

Les obres de la planta de biomassa de Cassà de la S elva, que funcionarà 
amb estella forestal, podrien començar aquest any. Aquesta setmana s'ha 
acabat el període d'informació pública, i ara quede n pocs tràmits perquè es 
tiri endavant el projecte. Si es complissin els trà mits, ja podria estar en 
funcionament l'any vinent, darrera el polígon indus trial del Trust. La planta 
tindrà una potència elèctrica de 7 megawatts, que e quival al consum anual 
d'unes 10.000 persones, i serà la primera de la dem arcació. 

D'entre els diversos projectes de plantes de biomassa que s'han plantejat a les 
comarques gironines, aquest és el més avançat. L'impulsa la societat Enerfust XXI, 
formada per socis de Cassà i Arbúcies –Francesc Alameda, Melcior Soler, Joan 
Garolera i Narcís Pi–, i tindrà uns 45.000 m², entre la planta i la zona on es guardarà la 
fusta. Està previst que generi una quinzena de llocs de treball directes, i cap a un 
centenar d'indirectes, sobretot per treure la biomassa del bosc. La planta ocuparà tota la 
zona de les Gavarres, el Montseny, l'Ardenya i les Guilleries, d'on s'abastirà per reunir 
les 55.000 tones de fusta (sobretot estella forestal) anuals que necessitarà per funcionar. 
Tindrà una potència elèctrica de 7 megawatts, i una de tèrmica de 30 megawatts que 
serviran per vendre calor a diverses indústries del municipi, amb algunes de les quals ja 
s'ha arribat a un acord. 

Els diversos socis han destacat que ja fa cinc anys que treballen en el projecte, que serà integrat dins l'entorn i que té el suport dels 
consistoris afectats. La biomassa és una de les energies netes que es vol potenciar en el futur, perquè té un balanç neutre d'emissió de 
CO2. 

Una reclamació del sector forestal 
L'ús de biomassa amb finalitats energètiques és la principal sortida que veuen els diversos representants del sector 
forestal per poder treure al mercat bona part de la fusta. La crisi que fa anys que afecta el sector és a causa, en bona 
part, de la falta de sortida de la fusta de menys qualitat i a uns preus molt baixos de la fusta en general. Això ha 
provocat que s'hagin descuidat els boscos, amb un increment de la vegetació que alhora fa augmentar el risc 
d'incendis. Aquest any, amb les nevades, tot plegat encara s'ha aguditzat. Antoni Farrero, del Centre de la Propietat 
Forestal –un organisme dependent del Departament de Medi Ambient– considera que «la biomassa és la sortida més 
clara a aquests problemes, i veiem amb molt d'interès totes les coses que es volen fer perquè les necessitem, no 
només per l'episodi d'aquest any de les nevades sinó per la gestió forestal en general». D'altra banda, el secretari 
general del Consorci Forestal de Catalunya, Joan Rovira, demana que les plantes de biomassa «es tramitin amb 
urgència i s'agilitzin, perquè si, per exemple, n'haguéssim tingut aquest any, la gestió del bosc després de les 
nevades hagués canviat radicalment, perquè podríem haver venut la fusta i molts propietaris s'haguessin animat més 
a netejar les parcel·les.» 

Darrera actualització ( Diumenge, 4 de juliol del 2010 02:00 )  
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Notícies de ... 

Cassà de la Selva Llagostera  

 

Biomassa apilonada en una 
empresa de Cassà de la Selva. 
Foto: O.M.
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